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Ş. BARIŞ KOCAGÖZ 
İZMİR TİCARET BORSASI MECLİS BAŞKANI 

ARALIK 2017 MECLİS KONUŞMASI 
 
SAYGIDEĞER MECLİS ÜYELERİ, 
SEVGİLİ BASIN MENSUPLARI; 
VE ÇOK DEĞERLİ KONUKLARIMIZ, 

57 SAYILI OLAĞAN VE 2017 YILININ SON MECLİS TOPLANTISINA HOŞ GELDİNİZ.  

GÖREVE GELDİĞİMİZ GÜNDEN BU YANA 57 OTURUM SÜRESİNCE TÜM MECLİS ÜYELERİMİZ LAYIKIYLA 
GÖREVİNİ YAPARKEN 2017 YILINDA DA BİRÇOK KARAR ALDIK VE ÜYELERİMİZE YARARLI GÜNDEMLER 
TARTIŞTIK. 19 FARKLI MESLEK ÖRGÜTÜNDEN, FARKLI SEKTÖRLERDEN BU ÇATI ALTINDA BULUŞAN BİZLER, 
BU KARARLARI ALIRKEN VE GÜNDEMİ TARTIŞIRKEN DE UYUM İÇİNDE GÖREV YAPMAYA ÇALIŞTIK. 2018 
YILINDA DA BİZLERİ BAZEN GÜZEL BAZEN DE ÇOK ÇETİN GÜNLER BEKLEDİĞİ KESİN. ANCAK HER ZAMAN 
OLDUĞU GİBİ MECLİSİMİZİN 2018’DE DE ZORLU ANLARDA DAHİ, YİNE ÖRNEK BİR ŞEKİLDE GÖREVİNİ 
YAPACAĞINA EMİNİM. 2018 YILINDA DA DOSTLUK, BARIŞ VE SAYGI BİZLERLE OLSUN.  

 
DEĞERLİ ÜYELER , 
SEVGİLİ BASIN MENSUPLARI, 

BİLDİĞİNİZ GİBİ, TÜİK TARAFINDAN ÜÇÜNCÜ ÇEYREK GAYRİ SAFİ YURTİÇİ HÂSILA (GSYH) RAKAMLARI 
AÇIKLANDI. TARIM SEKTÖRÜ, 2017 YILINDA, BİR ÖNCEKİ YILIN AYNI DÖNEMLERİNE GÖRE; 1. ÇEYREKTE % 
3,1, 2. ÇEYREKTE % 4,8 BÜYÜDÜ, TÜİK TARAFINDAN AÇIKLANAN 3. ÇEYREK VERİLERİNE GÖRE İSE % 2,8 
BÜYÜME GÖSTERDİ. BU VERİLER BAZ ALINDIĞINDA 2017 YILININ İLK 9 AYINDA TARIM SEKTÖRÜ, % 3,3 
BÜYÜME GÖSTERDİ. EVET, TARIM SEKTÖRÜ BÜYÜYOR, YARATTIĞI KATMA DEĞER DE ARTIYOR. AMA BU 
BÜYÜME YETERLİ Mİ?   

NE YAZIK Kİ TARIMDA BAZI ÜRÜNLERİMİZDE VERİMLİLİK SORUNU VAR. TARIMDA, SADECE ARAZİ 
VERİMLİLİĞİ DEĞİL AYRICA İŞGÜCÜ VERİMLİLİĞİ SORUNU DA SÖZ KONUSU.  

EVET, TARIMSAL BÜYÜME VE HASILADAKİ GELİŞMELER İLE ÜLKEMİZ AVRUPA’DA VE DÜNYADA ÖNEMLİ 
POZİSYONDA. 

AVRUPA’DA ÖNDE GELEN ÜLKE, DÜNYADA İSE 5. SIRADAYIZ. ANCAK, TARIMDA İŞGÜCÜ VERİMLİLİĞİ 
AÇISINDAN 30’UNCU, ARAZİ VERİMLİLİĞİ AÇISINDAN İSE 21’NCİ SIRADAYIZ. 

2016 YILLIK BAZDA VE 2017 9 AYLIK DÖNEMDE, TÜRKİYE GSYH RAKAMLARI VE İSTİHDAM RAKAMLARINI 
DİKKATE ALARAK BİR HESAP YAPTIĞIMIZDA, TÜRKİYE’DE TÜM SEKTÖRLER BAZINDA İŞGÜCÜ 
VERİMLİLİĞİNİN, TARIMDAKİ İŞGÜCÜ VERİMLİLİĞİNE ORANLA YAKLAŞIK 3 KATI OLDUĞU ORTAYA ÇIKIYOR. 

DİĞER BİR İFADE İLE TARIM SEKTÖRÜ BÜYÜRKEN İŞ GÜCÜ VERİMLİLİĞİ ANLAMINDA AYNI PERFORMANS 
İLE BÜYÜMEDİĞİ ORTAYA ÇIKIYOR. AYRICA BAZI ÜRÜNLERDE ARAZİ VERİMLİLİĞİ PROBLEMİMİZ DE VAR. 
ÖRNEĞİN PAMUKTA DÜNYA VERİMLİLİK SIRALAMASINDA ÇOK İYİ KONUMDAYKEN BAZI ÜRÜNLERDE VE 
HAYVANSAL ÜRETİMDE AYNI KONUMDA DEĞİLİZ. ASLINDA İŞGÜCÜ VERİMLİLİĞİ DE ÇOĞU ZAMAN BUNA 
PARALELDİR. AYRINTILI DÜŞÜNÜRSEK; TEKNOLOJİYİ İYİ TAKİP EDEN VE DÜNYA TARIMIYLA YARIŞAN 
ÜLKEMİZDEKİ O ÜRÜNLERİN ÜRETİCİLERİ HER İKİ KONUDA DA OLUMLU ETKİ YAPMAKTALAR. TARIMDA 
4.0’A YAKIN MODERN VE ÇAĞDAŞ TEKNİKLERİ TAKİP EDEN ÜRETİCİLERİN AZ İŞGÜCÜ İLE YÜKSEK VERİMİ 
ELDE ETTİKLERİNDE DAHA ÇOK KAZANDIKLARI DA AŞİKAR. ÜRÜN BAZINDA ASLINDA BİRÇOK SORUN 
BURADAN BAŞLIYOR.  

BUNUN YANINDA AYNI ÜRÜNDE ÜRETİLEN HAMMADDENİN SATIŞA SUNULANA DEK KAZANDIĞI KATMA 
DEĞER İŞTE ÜLKEMİZ EKONOMİSİ İÇİN ÇOK ÇOK ÖNEMLİ. TARIMSAL SANAYİİNİN ÜLKEMİZ İÇİN ÖNEMİNİ, 



 
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------İİZZMMİİRR  TTİİCCAARREETT  BBOORRSSAASSII----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------  

GGaazzii  BBuullvvaarrıı  NNoo::22  3355221100  İİzzmmiirr,,  TTeell::  ((00223322))  442255  1133  7700  ((55  HHaatt)),,  FFaaxx::  ((00223322))  448844  2299  5544,,  wwwwww..iittbb..oorrgg..ttrr  

 

KALKINMANIN BUNUNLA GERÇEKLEŞEBİLECEĞİNİ DEFALARCA VURGULAMIŞTIK. NE MUTLU Kİ, BU 
KONUDA BU KEZ SEVİNDİRİCİ BİR DESTEK HABERİ GELDİ; TARIMSAL ÜRÜNLERİN İŞLENMESİ FAALİYETLERİ, 
YÜZDE 50 İNDİRİM ORANI VE 5 MİLYON LİRA ÜST LİMİTLİ OLACAK ŞEKİLDE İLK DEFA FAİZ DESTEĞİ 
KAPSAMINA ALINDI. UMARIZ TASLAK YASALAŞIR VE DOĞRU ATILAN BU ADIM TARIMSAL ÜRÜNLERİN 
İŞLENMESİNDE DAHA YAYGIN BİR ALANA ULAŞARAK KATMA DEĞERLİ TARIM ÜRÜNLERİ SATIŞIMIZA GÜZEL 
BİR ARAÇ OLUR. 

 
SEVGİLİ ÜYELER 
DEĞERLİ BASIN MENSUPLARI, 

DESTEKLEMEDEN BAHSETMİŞKEN BİR KONUYA DA DEĞİNMEDEN GEÇMEK İSTEMİYORUZ. BİLDİĞİNİZ GİBİ 
İZMİR İLİMİZ IPARD DESTEK KAPSAMINDA DEĞİL. DOLAYISIYLA BU YENİ DESTEKTEN DE 
YARARLANAMAYACAK. HÂLBUKİ ÜRETTİĞİ DEĞERLER İLE İZMİR ÜRETİCİSİ DE IPARD DESTEKLERİNİ 
MUTLAKA HAK EDİYOR. BURADAN ÇAĞRIDA BULUNMAK İSTİYORUZ; “LÜTFEN İZMİR İLİMİZİ DE IPARD 
KAPSAMINA ALALIM.” DİĞER TARAFTAN HER ZAMAN ÖNERDİĞİMİZ GİBİ DESTEKLERİN 3 YILLIK 
PLANLARDA AÇIKLANACAĞININ BİZZAT BAŞBAKAN YARDIMCIMIZ TARAFINDAN AÇIKLANMASINI DA ÇOK 
OLUMLU BULUYORUZ. 

 
DEĞERLİ ÜYELER, 
SEVGİLİ BASIN MENSUPLARI, 

ÜLKEMİZİN KAYNAKLARINI DAHA İYİ KULLANMALIYIZ. ÇÜNKÜ TARIMIN DİNAMİKLERİ HIZLA DEĞİŞİYOR. 
DÜNYA PİYASALARINDA ETKİN BİR AKTÖR OLACAKSAK, BU DEĞİŞİMİ İYİ OKUMALIYIZ. TARIM SEKTÖRÜ 
ARTIK SADECE GIDA TEDARİK EDEN BİR SEKTÖR DEĞİL. BUNUN YANINDA BİYOYAKIT, YANİ ENERJİ DE 
ÜRETEN, HAMMADDE ÇEŞİTLİLİĞİ YARATAN, ÇEVRE VE SAĞLIK ALANINDA ODAK NOKTADA OLAN BİR 
SEKTÖR. ÜSTELİK TEKNOLOJİK GELİŞMELERİN BÜYÜK ETKİLER YARATABİLECEĞİ, GELİŞMEYE HER ZAMAN 
AÇIK BİR SEKTÖR. TÜRKİYE TARIMININ GELECEĞİNİ BELİRLERKEN BU EKSENLERİ DİKKATE ALMAMIZ ŞART. 
DOĞRU PLANLAMA YAPILABİLİRSE TÜRK TARIMININ BAŞARIYA GİDECEK ÇOK YOLU OLDUĞUNA 
İNANIYORUZ. 

SEVGİLİ MECLİS ÜYELERİMİZ, 

BUGÜN YILIN SON MECLİS TOPLANTISI OLDUĞU İÇİN BÜTÇE GÖRÜŞMELERİNİ DE BAĞLAMAMIZ VE 
OYLAMAMIZ GEREKİYOR. BEN ŞİMDİDEN 2018 YILI BÜTÇEMİZİN AYNI 2017’DE OLDUĞU GİBİ BAŞARILI VE 
BORSAMIZA YARARLAR DOLU BİR ÇALIŞMA OLMASINI DİLİYORUM. 

DEĞERLİ ÜYELER VE BASIN MENSUPLARI, 

BİZLERE VE ÜLKEMİZE, BEREKETLİ, BAŞARISI BOL, GÜZEL, SAĞLIKLI VE MUTLU GÜNLER İLE DOLU, AYDINLIK 
BİR YENİ YIL DİLEYEREK, 

SAYGILARIMI SUNARIM. 

BARIŞ KOCAGÖZ 

MECLİS BAŞKANI 


